

## ADIERAZPEN INSTITUZIONALA

Oraindik pertsonak daude indarkeriari eta desberdintasunari aurre egin behar dietenak maite dituztenak maitatzeagatik, duten itxura edukitzeagatik, edo direnak izateagatik. Sexu orientazioa eta genero identitatea gure individualtasunaren alderdi integralak dira, eta inola ere ez lukete arrazoi izan beharko ez diskriminaziorako ez abusuetarako.

Giza eskubide guztiak defenditzea da gizarte baten izaera demokratikoa definitzen duen identitate ezaugarrietako bat. Defentsa horretan nabarmen aurreratu dugu Historian zehar, nahiz eta emaitza desberdinak. Ekainaren 28a da lesbiana, gay, transexual eta bisexualen komunitateari eman zaion eguna, gogoan izan dezagun haien eskubideak erreklamaziorako arrazoi direla oraindik ere.

Nahiz eta LGTB kolektiboak errespetu maila handia lortu duen, badago oraindik lana egiteke errespetu eta aldarrikan legitimoen baitan.

Arrasateko Udal Gobernuak bat egiten du aldarrikapen horiekin eta dei egiten dugu pertsona guztien errespetu eta duintasun balioak bultzatzera, haien sexu orientazioa gorabehera. Tolerantzia ezinbesteko baldintza da, baina ez da nahikoa: anitzasuna ospatzearren alde egin behar dugu, zuzentasunezko eta asmo kolektiboko arrazoiengatik.

Sexuak eta generoak definitzen dute nola ulertzen ditugun giza harremanak. Ikuskera berezi horren gainean sortzen dira gure gizartean nagusi diren botere, askatasun eta eskubide sistemak. Patroi tradizionalarekin bat datozenentzat “araua” sortzerakoan, errealitatea simplifikatu egiten dugu, gainerako aukera sexualak eta genero biziak egokitzen ez zaizkion eredu batera murritzten dugu errealitatea. Simplifikazioak eragin ikaragarria du, guztiz bidegabea, eta murriztailea. Ezagunak dira ustezko “arau” horrekin bat ez datozenek jasaten duten bazterkeria-kasurik muturrekoenak, eta badago gero eta kontzientzia handiago bat, noizean behin oldarka sartzen diren indarkeriazko adierazpenik bortitzentzak deuseztatu beharraz. Hala eta guztiz ere, sexu eta genero uniformetasuna oraindik ez da antzematen giza eskubideen aurkako eraso gisa edo horien murriketa gisa. Guk norabide horretan aurreratzearen alde egiten dugu, ikuskera hori gainditzearen alde, eta sexu eta genero aukeren anitzasuna aitortzearen alde. Funtsezko ekarpen bat da normaltasun berri bat eraikitzea, gizarte gizatiarrago eta demokratikoago bat.

Pertsona guztiekin dute eskubidea beren duintasuna espresuki aitortua izan dadin, eta duintasun hori ezin da egon beren sexu orientazioen eraginpean. Aitorpen hori, hain denbora luzean lapurtua, eta gaur egun oraindik neurri batean bakarrik asumitua, duintasun adierazpena da, bai LGTB kolektiboak bai guk guztiok geure egin behar dugun duintasunarena.

## DECLARACIÓN INSTITUCIONAL

Aún hay personas que enfrentan violencia y desigualdad debido a quiénes aman, qué aspecto tienen o quiénes son. La orientación sexual y la identidad de género son aspectos integrales de nuestra individualidad y en ningún caso deberían ser motivo de discriminación ni abusos.

La defensa de todos los Derechos Humanos es una de las señas de identidad que define el estado democrático de una sociedad. Hemos avanzado de forma notable en esta defensa a lo largo de la Historia, aunque con desigual resultado. El 28 de junio es el día otorgado a la comunidad de Lesbianas, Gays, Transexuales y Bisexuales para recordarnos que sus derechos son todavía motivo de reclamación.

Aun cuando el colectivo LGTB ha logrado cierto grado de respeto, entendemos que queda trabajo por hacer en cuanto a respeto y reivindicaciones legítimas.

La junta de gobierno del Ayuntamiento de Mondragon se une en estas reivindicaciones e invita a promover los valores de respeto y dignidad para todas las personas, independientemente de su orientación sexual. La tolerancia es condición imprescindible, pero no suficiente: debemos abogar por la celebración de la diversidad, por razones de justicia y de aspiración colectiva.

Sexo y género definen la manera en la que entendemos las relaciones humanas. Sobre esa particular visión se crean los sistemas de poder, libertades y derechos que imperan en nuestras sociedades. Al crear “la norma” para quienes se ajustan al patrón tradicional simplificamos la realidad, la reducimos a un modelo en el que no encaja el resto de opciones sexuales y vivencias de género. La simplificación tiene un impacto enorme, profundamente injusto y limitante. Son conocidos los casos más extremos de marginalidad y exclusión que padecen quienes no encajan a esa supuesta “norma”, y existe una creciente conciencia sobre la necesidad de erradicar las expresiones más violentas, que cada cierto tiempo irrumpen. Sin embargo, la uniformidad sexual y de género no se percibe todavía como un ataque o limitación de los derechos humanos. Abogamos por avanzar en esta dirección, por superar esta visión y por reconocer la diversidad de opciones sexuales y de género. Es una aportación fundamental para la construcción de una nueva normalidad, una nueva sociedad más humana y democrática.

Todas las personas tienen derecho al reconocimiento expreso de su dignidad y ésta no puede verse afectada por sus orientaciones sexuales. Este reconocimiento, hurtado durante tiempo y todavía hoy solo parcialmente asumido, es la expresión de dignidad que tanto el colectivo LGTB como toda la sociedad debe hacer suyo.